
Indienen en beantwoording raadsvragen

Omschrijving Aankruisen wat van toepassing is
Schriftelijke vragen (art. 44 RvO) X
Technische vragen

Onderwerp:  
Schriftelijke vragen n.a.v. Onvoldoende capaciteit op elektriciteitsnetwerk.

Geacht College,

Deze week meldde RN7 dat bij het elektriciteitsverdeelstation Druten al langere tijd onvoldoende 
capaciteit beschikbaar om alle klantaanvragen te kunnen aansluiten. 
Ook het hoogspanningsnetwerk (TenneT) heeft de maximale capaciteit bereikt.
Daarom geldt sinds mei vorig jaar in het gebied rondom dit station een beperking voor het 
terugleveren van elektriciteit voor grootverbruik-klanten, zoals bedrijven. RN& heeft deze informatie 
van netbeheerder Liander.

Echter ons is ter ore gekomen dat nu van ook de middenspanningsstreng aan zijn maximale 
capaciteit zit. Het voornaamste deel valt binnen de gemeente Druten en ook Wijchen valt voor een 
gedeelte in het congestiegebied. Voor Druten betreft het met name het gedeelte van de gemeente 
ten zuiden van de Maas- en Waalweg (N322). Dit betekent dat het dorp Horssen in zijn geheel in dit 
gebied valt.

Volgens Liander heeft de kabel onvoldoende capaciteit beschikbaar om alle klantaanvragen aan te 
kunnen sluiten.  “Door de snelle toestroom van zon- en windinitiatieven wordt op steeds meer 
plekken de grens van het elektriciteitsnet bereikt. Een vervelende boodschap die steeds vaker 
realiteit wordt. Daarom geldt er vanaf heden in het gebied een transportbeperking voor het leveren 
én terugleveren van elektriciteit voor grootverbruik-klanten (aansluitingen >3x80 Ampère). 
 
Wat houdt de transportbeperking in?
• Nieuwe aanvragen van klanten met een grootverbruik-aansluiting die willen leveren én/of 
terugleveren kunnen niet worden aangesloten. Zij worden op een wachtlijst geplaatst totdat er weer 
capaciteit beschikbaar is.
• Bestaande klanten met een grootverbruik-aansluiting kunnen niet groeien in vermogen om 
meer te leveren én/of terug te leveren. Ook zij worden op de wachtlijst geplaatst.
• Voor klanten met een grootverbruik-aansluiting die op dit moment elektriciteit afnemen 
én/of terugleveren en/of een getekende offerte hebben verandert er niets, zijn kunnen gebruik 
blijven maken van het overeengekomen vermogen om elektriciteit terug te leveren. 
• Ook voor kleinverbruikersklanten (consumenten) kan dit gevolgen hebben.

Als Dorpslijst Horssen willen we graag weten wat dit voor de bedrijven en de inwoners voor 
consequenties heeft.
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1. Komen hierdoor bedrijven in problemen doordat zij niet meer extra kunnen afnemen?
Zijn zij van de huidige transportbeperkingen op de hoogte?

2. Heeft dit consequenties voor ondernemers die zich in Druten willen vestigen of grond hebben 
aangekocht op Westerhout-Zuid?

3. Heeft het consequenties voor ondernemers en huishoudens die voornemens zijn om 
zonnepanelen op hun daken te leggen?

4. Heeft het consequenties voor de zonnepark-initiatieven in onze gemeente?

5. Zijn er consequenties voor de inwoners met zonnepanelen?
Kunnen zij straks nog wel terugleveren?
Wat gebeurt er op het moment dat men niet meer kan terugleveren met de geproduceerde 
elektriciteit?

6. Liander denkt pas eind 2025 de problemen verholpen te hebben. Betekent dit dat het voor 
bedrijven en inwoners nog wel rendabel is om zonnepanelen aan te schaffen wanneer men niet 
meer terug kan leveren (salderen)?

Namens Dorpslijst Horssen,

Ben van Ooijen
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Antwoord:

1. Liander heeft aangegeven dat er door de verhoogde vraag naar elektriciteit op dit moment extra 
druk is op het netwerk in Gelderland. Hierdoor kan het gebeuren dat zakelijke klanten niet direct 
het elektrische vermogen krijgen dat ze vragen voor hun grootverbruik aansluiting. Alle 
bestaande grootverbruik-klanten van Liander in een congestiegebied worden op de hoogte 
gesteld door middel van een brief. Als Liander inzichtelijk heeft welke grootzakelijke klanten 
ontwikkelingen op rol hebben staan (groei of nieuw) worden deze ook persoonlijk door de 
relatiemanager grootzakelijke markt op de hoogte gesteld.

2. Ten aanzien van het congestiegebied, heeft Liander de volgende mededeling gedaan: “Nieuwe 
aanvragen van klanten met een grootverbruik-aansluiting die willen terug leveren kunnen niet 
worden aangesloten. Zij worden op een wachtlijst geplaatst totdat er weer capaciteit beschikbaar 
is. Bestaande klanten met een grootverbruik-aansluiting kunnen niet groeien in vermogen om 
meer terug te leveren. Ook zij worden op de wachtlijst geplaatst. Voor klanten met een 
grootverbruik-aansluiting die op dit moment elektriciteit terug leveren en/of een getekende 
offerte hebben verandert er niets, zij kunnen gebruik blijven maken van het overeengekomen 
vermogen om elektriciteit terug te leveren. De klanten die dit betreft zijn hierover geïnformeerd.” 
Vooralsnog valt dit gebied niet in de huidige congestiemelding, maar ook hier is er nog maar zeer 
beperkte capaciteit. Liander wil graag samen met de gemeente en/of bedrijventerrein zeer 
scherp gaan kijken naar de groei in dit gebied de komende jaren om zo de juiste verwachtingen 
naar elkaar uit te spreken.

3. Op dit moment kan Liander niet garanderen dat er in de toekomst geen beperkingen kunnen 
optreden voor het terug leveren van opgewekte energie met behulp van zonnepanelen. Dit kan 
uiteraard invloed hebben op de business case van zonnepanelen, zowel bij bedrijven als bij 
particuliere huishoudens. Over het algemeen hebben zonnepanelen een levensduur van 25 jaar 
en zal het tijdelijk afschakelen gedurende deze periode een beperkte invloed hierop hebben. Dit 
sluit uiteraard niet uit dat de onzekere situatie leidt tot het uitstellen van 
investeringsbeslissingen.

4. De reeds vergunde zonneparken (Uivermeertjes, Larendeel en Zevent) beschikken over een 
gecontracteerd vermogen en kunnen hierdoor (na realisatie) stroom terug leveren. Van de nog in 
ontwikkeling zijnde zonneparken heeft initiatiefnemer Sunvest (zonnepark de Hooge Bobbert) 
een overeenkomst met Liander en verwachten zijn in de loop van 2024 terug te kunnen leveren 
(na realisatie van het zonnepark). Voor de overige zonneparken wordt verwacht dat deze vanaf 
2025 kunnen aansluiten.

5. Op dit moment kan Liander niet garanderen dat er in de toekomst geen beperkingen kunnen 
optreden voor het terug leveren van opgewekte energie met behulp van zonnepanelen. Als er 
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niet of niet volledig teruggeleverd kan worden, zal de omvormer van de zonnepanelen 
automatisch uitschakelen.

6. Dit kan uiteraard invloed hebben op de business case van zonnepanelen, zowel bij bedrijven als 
bij particuliere huishoudens. Over het algemeen hebben zonnepanelen een levensduur van 25 
jaar en zal het tijdelijk afschakelen gedurende deze periode een beperkte invloed hierop hebben. 
Dit sluit uiteraard niet uit dat de onzekere situatie leidt tot het uitstellen van 
investeringsbeslissingen. Het al dan niet salderen van de opgewekt zonne-energie is mede-
afhankelijk van het Rijksbeleid.

Verzonden:

Ter informatie: Indienen en wijze van afdoening door het college
Schriftelijke vragen Afdoening door college: schriftelijke beantwoording binnen 30 

dagen
Technische vragen Indienen: Uiterlijk maandag vooraf een RTG. 

Afdoening door college: tijdens RTG vergadering


